

南臺科技大學 105 學年度第 1 學期課程資訊

課程名稱	財務管理(一)
課程編碼	80D01901
系所代碼	08
開課班級	四技財金二甲
開課教師	陳曉蓉
學分	3.0
時數	3
上課節次地點	二 4 5 6 教室 S403
必選修	必修
課程概述	This course provides a basic analysis of important concepts in the corporate financial management, including features of financial statements, valuation of securities, cost of capital, dividend policy, and working capital management etc.
課程目標	The goals of this course are to illustrate the fundamental tools those are commonly used for analyzing corporate financial decisions and to provide practical applications that use the basic tools.
課程大綱	<ol style="list-style-type: none"> 1.財務管理概論 2.財務分析 3.企業的財務金融環境 4.風險與報酬 5.貨幣的時間價值 6.證券評價模式 7.資金成本
英文大綱	<ol style="list-style-type: none"> 1. An overview of financial management 2. Basic Concepts of Financial Statements 3. The Financial Environment : Markets, Institutions, and Interest Rates 4. Risk and Return 5. Discounted Cash Flow Analysis 6. Valuation model 7. The cost of capital
教學方式	
評量方法	
指定用書	財務管理
參考書籍	<ol style="list-style-type: none"> 1.自編財管講義與補充試題 2.Berk 等著，鍾惠民審校，周欣宜編譯，財務管理理論與實務，華泰文化。 3. 中小企業財務會計實務，金融研訓院出版.

	4. 洪茂蔚著，財務管理，第三版，雙葉書廊出版，2015 年。
先修科目	
教學資源	
注意事項	<p>1.請隨身攜帶計算機(一般型、工程或財務型皆可,勿用手機之計算機功能)，上課或考試時切勿滑手機、平板或使用筆電。</p> <p>2.善用 Office hour 與 TA 課輔。</p> <p>3.任何考試(平時考、期中考與期末考)請務必遵守考場規定，切勿作弊或有任何作弊嫌疑。</p> <p>4.出缺席紀錄一律採不定時抽點,允許事先以電話或 E-mail 或由同學向老師報備請假。</p> <p>5.請把握加分機會。</p>
全程外語授課	0
授課語言 1	華語
授課語言 2	
輔導考照 1	
輔導考照 2	